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25. februar 2019 

 

 

I henhold til § 37, stk. 1 i Forretningsordenen for Inatsisartut, fremsætter jeg følgende 

spørgsmål til Naalakkersuisut: 

 

Spørgsmål til Naalakkersuisut:  

 

1. Hvornår fik Naalakkersuisut at vide, at der er blevet indgået en aftale med 

kineserne om den kommende mine i Kuannersuit? 
2. Såfremt en aftale allerede er lavet, skal det forstås sådan at VVM-redegørelsen 

er udfærdiget? 
3. Hvilke mineraler og kemikalier ud over uran skal produceres i Kuannersuit? 
4. Hvis Kuannersuit minen kommer i drift, hvor mange penge forventer man at 

vores land kommer til at tjene om året på minen? 
5. Kan Naalakkersuisut fremkomme med hvor mange møder man har afholdt med 

den danske regering om Kuannersuit og hvornår disse møder er blevet 

afholdt? 
6. Har Naalakkersuisut overdraget sagsbehandlingen til andre implicerede og 

dermed ikke har afholdt møder med den danske regering? 
7. Hvis minen i Kuannersuit åbner og kommer til at producere uran og andre 

mineraler, hvordan agter Naalakkersuisut at sikre borgernes inddragelse? 
8. Hvilke selskaber samarbejder Naalakkersuisut med omkring Kuannersuit 

planerne? 
9. Hvilke lokale selskaber samarbejder man med i forbindelse med 

planlægningen af Kuannersuit? 
10. Hvilke selskaber tjener penge på planlægningen af Kuannersuit minen? 
11. Har Naalakkersuisut oplysninger omkring hvilke enkeltpersoner ud over 

selskaberne der har haft indtjening i forbindelse med samarbejde omkring 

finansieringen og planlægningen af projektet? 
12. I for stor grad vil man oplyse og inddrage borgerne i Narsaq, såfremt der 

bliver åbnet en mine? 
13. Er det korrekt, at INUILI vil blive flyttet til Qaqortoq i 2025 for at sikre minen? 
14. Hvordan har Naalakkersuisut sikret at thorium og flour samt uran ikke skader 

miljøet og sundheden? 
15. Hvem vil træffe en afgørelse om minen i Kuannersuit åbner eller ikke åbner? 
16. Kan Naalakkersuisut komme med oplysninger om, hvilke økonomiske fordele 

staten vil få i forbindelse med Kuannersuit minen? 
17. Hvor mange lokale arbejdspladser forventer man blive skabt i forbindelse med 

Kuannersuit minen? 
18. Hvor mange lokale arbejdspladser forventes at tage del i Kuannersuit minen? 
19. Hvordan agter man at sikre bolig til udefrakommende arbejdere ved minen? 
20. Er det korrekt at der arbejdes med planer om at Narsarsuaq vil blive benyttet 

som servicebygd og bolig hvis Kuannersuit minen åbner? 
21. Har man udfærdiget tilbundsgående undersøgelser omkring konsekvenser for 

fåreholdere og landbrug som følge af Kuannersuisut planerne? 
22. Har man udfærdiget undersøgelser for at sikre at de elve med ørreder ikke 

bliver skadet? 
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23. Har man sikret en plan for bevarelse af elvene i fjeldene, søerne samt græs og 

blomster i Kuannersuit og Ilimmaasaq planen, de almindelige miljømæssige 

foranstaltninger? 
24. Kan Naalakkersuisut komme med en klar svar på, hvem der bliver de reelle 

ejere af Kuannersuit minen, hvis minen bliver en realitet? 
25. Kan Naalakkersuisuit tillade beboelse af børn, voksne og ældre i Narsaq, tæt 

ved uram-minen i Kuannersuit?  
26. Kan Naalakkersuisut bekræfte, at levnedsmiddelskolen INUILI skal flyttes til 

Qaqortoq som følge af Kuannersuit minen? 
27. Kan Naalakkersuisut bekræfte, at man overvejer at flytte Neqi A/S til 

Qaqortoq eller et andet sted fremadrettet? 

 

 (Medlem af Inatsisartut Aqqaluaq B. Egede, Inuit Ataqatigiit) 

 

 

Begrundelse: 

Jeg mener at det i forbindelse med Inatsisartut arbejdet er vigtigt, at Naalakkersuisut besvarer 

spørgsmålene. Jeg håber på, at spørgsmålene bliver besvaret klart, således at nye spørgsmål 

ikke bliver nødvendige. Planen for den mine jeg omtaler i mine spørgsmål har været igennem 

en politisk sagsbehandling, ligesom der allerede er indgået en aftale mellem forskellige 

selskaber.  

 

Jeg søger om at modtage svar inden for 10 arbejdsdage. Dette for at forhindre opfølgende 

sager ved manglende svar. 

 

 


